

## ПЛЕВКО АЛЕКСАНДР АЛЕКСАНДРОВИЧ

*Pliauko Aliaksandr*

*Старший преподаватель*

*Senior lecturer*

### БИОГРАФИЯ

Плевко Александр Александрович выпускник Белорусского политехнического института 1978 года. С 1989 и по настоящее время работает в должности старшего преподавателя кафедры «Профессиональное обучение и педагогика» Белорусского национального технического университета.

### НАУЧНАЯ И ПЕДАГОГИЧЕСКАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ

#### *- область научных интересов:*

теория и методика производственного обучения; методика преподавания общетехнических и специальных дисциплин; технология обучения в малых контактных группах.

#### *- участие в научно-исследовательских темах и проектах:*

ГБ 11-278 код 82 «Научно-методическое обеспечение качества инженерно-педагогического образования».

ГБ 16-225 «Совершенствование процесса инженерно-педагогического образования студентов в университете».

#### *- преподаваемые дисциплины:*

«Организационно-методические основы профессионального обучения»; «Методика производственного обучения»; «Методика преподавания общетехнических и специальных дисциплин».

### НАГРАДЫ И ПООЩРЕНИЯ

Грамота и почетная грамота ректората БНТУ. Благодарственное письмо Минского городского учебно-методического центра профессионального образования (2015).

### ПУБЛИКАЦИИ

#### *Автор:*

более 60 научных публикаций; 9 учебных пособий, рекомендованных к изданию учебно-методическим объединением по профессионально-техническому обучению МО РБ, редакционно-издательским советом БНТУ и БГТУ.

### BIOGRAPHY

Plevko Alexander Alexandrovich is a graduate of the Belarusian Polytechnic Institute in 1978. Since 1989 and now he works as a senior lecturer of the department "Professional training and pedagogic" of the Belarusian National Technical University.

### SCIENTIFIC AND PEDAGOGICAL ACTIVITIES

#### *- field of scientific interests:*

theory and methodology of production training; methods of teaching general technical and special disciplines; learning technology in small contact groups

#### *- participation in research topics and projects:*

GB 11-278 code 82 «Scientific and methodological quality assurance of engineering and pedagogical education».

GB 16-225 «Improvement of the process of engineering and pedagogical education of students at the university».

#### *- the disciplines taught:*

"Organizational and methodological foundations of vocational training", "Technique of industrial training", "Methods of presentation of general technical and special disciplines".

### AWARDS AND PROMOTIONS

The diploma and the certificate of honor of the rector of BNTU.

A letter of gratitude from the Minsk City Training and Methodological Center for Vocational Education (2015).

### PUBLICATIONS

#### *Author:*

more than 60 scientific publications; 9 manuals recommended for publication by the training and methodological association on vocational and technical training of the Ministry of Defense of the Republic of Belarus, editorial and publishing council of BNTU and BSTU.